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صنایع غرب بندرعباس اخطار
 زیست محیطی گرفتند

حبیب مســیحی تازیانی افزود: یکی از دلایل اصلی 
صدور اخطار برای صنایع غرب بندرعباس ، افزایش 
کلی )تجمعی( آلایندگی های منتشر شده در منطقه بود.

وی در پاسخ به پرسش ایرنا درباره منشاء اصلی انتشار 
بوی نامطبوع اظهار کرد: بررسی ها در این زمینه ناکام 

مانده و به نتیجه نرسیده است.
مسیحی تازیانی اضافه کرد: البته مقداری پسماند نفتی 
در شمال غربی بندر شهید رجایی پیدا شد اما منشاء 

اصلی رویداد زیست محیطی یاد شده نبود.
مدیرکل حفاظت محیط زیســت استان یادآور شد: 
از یک هفته گذشــته گشت های کارشناسان محیط 
زیســت در محدوده صنایع غرب بندرعباس برقرار 

شده است.
هفته گذشــته انتشار بوی نامطبوع در محدوده غرب 
بندرعباس موجــب نارضایتی مردم و تعطیلی یک 

مدرسه شد.
غــرب بندرعباس محل اســتقرار صنایع و فعالیت 

های صنعتی مانند نیــروگاه )توانیر(، کارخانه های 
فولاد، پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس،پالایشگاه 
بندرعباس، آلومینیوم المهدی، منطقه ویژه اقتصادی 
خلیج فــارس، مراکــز بانکرینگ ســوخت، بندر 

شهیدرجایی و کشتی سازی است.

سازمانآگهیهااقتصـاد کیـش
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        اقتصاد کیش -  مدیرکل حفاظت 
محیط زیست هرمزگان گفت: پس از حادثه 
ناشناخته هفته گذشته که منجر به انتشار چند 
روزه بوی نامطبوع در محدوده صنعتی غرب 
بندرعباس شــد، همه صنایع مستقر در این 

منطقه اخطار زیست محیطی گرفتند.

طرح ارائه "هفت هزار خدمت درمانی" 
به مردم شمال هرمزگان آغاز شد

اقتصاد کیش-      اســتاندار هرمزگان با اشــاره به آغاز بکار کلینک های سیار چشم 
پزشــکی و دندانپزشکی در سرگز احمدی شهرستان حاجی آباد و خدمات پزشکی 
رایگان توســط بیش از ۵۰ چشم پزشک و دندانپزشک به مردم، گفت: بیش از هفت 
هزار خدمت درمانی طی اســتقرار هفت هفته ای بنیاد نوآوران ســامت به مردم این 

شهرستان ارائه می شود.
مهدی دوستی  در این خصوص اظهار کرد: از بدو آغاز به کار دولت سیزدهم با تشکیل 
قرارگاه مردم ضمن هم افزایی ظرفیت ها، امکانات معطل دولتی را به مدار خدمت وارد 

کردیم و اردوهای جهادی پزشکی در قالب قرارگاه مردم نظام مند شد.
وی ادامه داد: بنیاد خیریه نوآوران سامت یکی از بزرگترین گروه های تخصصیِ کشور 
در بحث چشم پزشکی و دندانپزشکی است که در نقاط مختلف کشور ارائه خدمت 
داشته اند و از چند ماه گذشته با فراهم کردن مقدمات حضور این گروه تخصصی در 
استان بحث ویزیت، بیماریابی و نوبت دهی در سطح منطقه احمدی آغاز شده که بیش 
از هفت هزار نفر برای دریافت خدمات چشم پزشکی و دندانپزشکی شناسایی شده اند.

به گفته اســتاندار هرمزگان؛ از نهم دی ماه امکانات این گروه در شهر سرگز احمدی 
استقرار پیدا کرده و طبق نوبت دهی کار درمانی خود را آغاز کرده اند و قرار است تا ۱۹ 
اسفندماه سال جاری با بیش از ۵۰ کادر درمانی متخصص در منطقه حضور داشته باشند.

دوستی تاکید کرد: این گروه مجهز به واحد متحرک دندانپزشکی، واحد ویزیت رایگان، 
اتاق عمل مجهز به میکروسکوپ چشم پزشکی، واحد اپتومتری است و در سه برهه  
زمانی با حضور پزشــکانی مجرب از سراسر کشور برنامه های عمل جراحی از بازه 

زمانی ۱۲ تا ۱۴ بهمن، ۲۶ تا ۲۸ بهمن و ۹ تا ۱۱ اسفند در نظر گرفته شده است.
وی ارتقای ســطح خدمات بهداشتی، درمانی و افزایش ضریب برخورداری مناطق 
مختلف از خدمات تخصصی پزشکی را جزو برنامه های اصلی دولت ذیل قرارگاه 
مردم در استان هرمزگان دانست و افزود: ۱۵ گردهمایی تخصصی درمانی برگزار شده 
با حضور پزشکان مجرب از سراسر کشور، توانستیم به بیش از ۵۰ هزار نفر از مردم 

شریف مناطق مختلف استان خدمت رایگان پزشکی ارائه دهیم.
استاندار هرمزگان تصریح کرد: هدف گذاری در بخش درمان قرارگاه مردم تا پایان سال 
ارائه ۱۰۰ هزار نفر خدمات درمانی رایگان در مناطق مختلف استان است که بر همین مبنا 
برنامه ریزی و دعوت از گروه های پزشکی تخصصی در دستورکار قرار گرفته که نمونه 
آن حضور یک گروه مجهز دندانپزشکی در جزیره بوموسی همزمان با ایام شهادت 

حضرت زهرا سام الله علیها بود.

 اجرای طرح »مسکن متری« خانه دار 
شدن مردم را شتاب می دهد

اقتصاد کیش-   استاندار هرمزگان با بیان اینکه تسریع در اجرای طرح مسکن تدریجی 
و متری منجر به ایجاد امید در جامعه خواهد شد گفت: اجرای این طرح، خانه دار شدن 

مردم را شتاب می دهد.
مهدی دوستی در جلسه شورای مسکن با تاکید بر تسریع اجرای طرح مسکن تدریجی 
و متری، اظهار کرد: اجرای طرح مسکن متری منجر به ایجاد امید در جامعه خواهد شد 

و مردم برای جلوگیری از کاهش ارزش پول خود در بانک ها مسکن متری بخرند.
وی با تاکید بر لزوم تسریع در اجرای طرح نهضت ملی مسکن، گفت: در طرح ساخت 
مسکن تدریجی به دنبال این هستیم زمان خانه دار شدن مردم را سرعت ببخشیم چنانچه 
در گام نخست بنایی قابل سکونت را احداث و تحویل مردم دهیم تا بتوانند از منازل 

خود استفاده کنند.
وی افزود: نقشه احداث منازل باید به گونه ای طراحی شود که قابلیت توسعه منازل 

وجود داشته باشد و در گام های بعدیِ این طرح، بتوانیم پروژه را تکمیل تر کنیم.
استاندار هرمزگان عنوان  کرد: واحدهای نهضت ملی مسکن باید به سرعت احداث 
و ســند مالکیت نیز برای بناهای ســاخته شده صادر شود تا مردم بتوانند با استفاده از 
تسهیات بانکی، خانه های خود را توسعه دهند. دوستی با اشاره به لزوم اجرای طرح 
ساخت مسکن متری در استان هرمزگان، تاکید کرد: در این طرح به دنبال این هستیم 
که با اولویت جوانان، امکانی ایجاد کنیم که مردم به جای اینکه نقدینگی و سرمایه های 
خود را در بانک نگهدارند یا در فعالیت های غیرمولد به کار بگیرند، مسکن متری بخرند.

وی تصریح  کرد: ساخت مسکن در شرایط فعلی به چهار هزار میلیارد تومان نقدینگی 
نیاز دارد که تزریق این میزان اعتبار می تواند در جامعه اثر تورمی بالایی داشته باشد اما 
با طرح مسکن متری می توان سرمایه های خرد مردم را نیز در حوزه خانه سازی کشور 

وارد کرد و بعداز چندسال امکان صاحبخانه شدن را برای جوانان فراهم کرد.
استاندار هرمزگان بر تدوین راهکارها و دستورالعمل های اجرایی طرح مسکن متری 
تاکید کرد و ادامه داد: برای اجرای این طرح بایستی از مطالعات مرکز تحقیقات مسکن و 
تجربیات کشورهای دیگر نیز استفاده و ابعاد آن به صورت شفاف برای مردم تبیین شود.

استاندار هرمزگان:

شورای مشورتی کشاورزی هرمزگان 
مکلف به احصاء مشکلات کشاورزان

اقتصاد کیش-   رئیس سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان با بیان اینکه شورای مشورتی 
در شهرســتان ها مکلف به احصای مشــکات کشاورزان هستند، گفت: برای رفع 
دغدغه های فعالان بخش کشاورزی در حوزه انرژی نیازمند ایجاد اتحاد بین دستگاهی 

و ارائه نظرات کارشناسی هستیم. 
عباس مویدی در نشستی مشترک با نمایندگان کشاورزان، و دستگاه های متولی انرژی 
استان، اظهار کرد: بخش کشاورزی به واسطه تامین مواد غذایی مورد نیاز مردم، نقش 

استراتژیک و مهمی را در امنیت غذایی دارد.
وی در ادامه صنعت کشاورزی را یکی از مهم ترین بخش های اقتصادی استان و کشور 
ارزیابی کرد و افزود: انرژی یکی از نهاده های اصلی تولید بخش کشاورزی بوده و میزان 

مصرف آن با درجه مکانیزاسیون و بهره برداری رابطه مستقیم دارد.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان هرمزگان با بیان اینکه منابع انرژی از نظر مقدار و 
وسعت کاربرد در فعالیت های کشاورزی متفاوت هستند، تصریح کرد: توسعه صنعت 
کشاورزی و افزایش کمی و کیفی محصولات با هدف صادرات و ارز آوری مستلزم 
ایجاد زیرساخت های پایدار در حوزه انرژی است. مویدی در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به تشکیل شورای مشورتی در شهرستان های استان، ادامه داد: این شورا 
مکلف اســت با پیگیری و احصای مشــکات بخش کشاورزی به صورت مستمر 

سازمان را در مسیر رفع موانع توسعه استان در بخش کشاورزی یاری رساند.
وی همچنین با خطاب قرار دادن مدیران ادارات جهاد کشــاورزی در شهرستان های 
استان، تاکید کرد: از همکاران در شهرستان ها خواسته شده تا چالش ها و اقدامات انجام 

شده در رابطه بخش انرژی را در سریع ترین زمان ممکن به سازمان گزارش دهند.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان با بیان اینکه در حوزه انرژی بخش کشاورزی 
بایستی به سمت و سوی برآوردهای کارشناسی حرکت کنیم، یادآور شد: با پراکندگی 

و تعدد اقدامات نظارتی، مشکات کشاورزان در این خصوص مرتفع نخواهد شد.
وی در بخش پایانی سخنان خود توسعه کشاورزی مدرن و اقتصادی را نیازمند آگاه 
سازی کشاورزان و مشارکت همه دستگاه های متولی در این حوزه دانست و خاطر 
نشان کرد: با عقانیت و استفاده از شیوه های نوین و البته همراهی همه کشاورزان و 
فعالان این بخش و البته بهره گیری از سیاست ها و بسته های حمایتی دولت، تحول 

در صنعت کشاورزی، در آینده نزدیک دست یافتنی است.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان تاکید کرد:

همزمان با کاهش دما در هرمزگان، 
هزینه برق افزایش یافت

اقتصاد کیش-   مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق هرمزگان با اشاره به افزایش 
۱۳ برابری هزینه برق مصرفی استان در فصل زمستان گفت: در این مدت نرخ برق به 
ازای هر کیلووات ساعت ۳۶۵ تومان محاسبه می شود که این نرخ در فصل تابستان 

۲۹ تومان بود.
محمد کریمی با اعام این خبر افزود: الگوی مصرف برق در فصل زمســتان برای 
هر ماه ۲۰۰ کیلووات ساعت است؛ در حالی که این میزان در فصل تابستان سه هزار 
کیلووات ساعت است. وی بیان کرد: مشترکان برای کاهش هزینه برق مصرفی خود 
هنگام استفاده از لوازم برقی پرمصرف به ویژه آبگرمکن حداکثر صرفه جویی را داشته 
باشند و فقط هنگام استفاده، آن را به برق وصل کنند.  مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق هرمزگان گفت: مشترکان اداری و واحدهای صنعتی دارای مصارف بالای یک 
مگاوات نیز در فصل زمستان موظف هستند مصرف برق خود را نسبت به سال گذشته 
۱۰ درصد کاهش دهند.کریمی تصریح کرد: در صورت مصرف برق بیش از الگوی 

تعیین شده هزینه برق مشترکان به صورت پلکانی محاسبه می شود.

36 سازه آبخیزداری هرمزگان 
آبگیری شد

اقتصاد کیش-       مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان گفت: در بارندگی های 
هفته گذشته، ۳۶ سازه آبخیزداری این استان بین ۲۰ تا ۱۰۰ درصد آبگیری شد.

سید محمد نور موسوی با اعام این خبر افزود: بارندگی های اخیر )پنجم تا هشتم دی ماه 
جاری( موجب ذخیره سازی هشت میلیون مترمکعب آب در سازه های آبخیزداری 
هرمزگان شد که بیشترین میزان آبگیری سازه ها در شهرستان های جاسک، پارسیان 

و بندرلنگه بوده است.
وی یادآورشد: استان هرمزگان همچنین دارای ۱۷ حوزه آبخیز با وسعت ۱۰ میلیون 
هکتار اســت که حدود ۳۰ درصد آن در استان های همجوار فارس، کرمان و بوشهر 

قرار دارد که این استان ها میزبان سیاب های ورودی هستند.
مدیرکل منابع طبیعی هرمزگان با اشاره به بارندگی های اخیر بیان کرد: باید به نحوی در 
جهت کاهش خسارت بارندگی های سیل آسا برنامه ریزی شود تا در جهت افزایش 
پوشش گیاهی و تقویت سفره های آب زیرزمینی و در نهایت افزایش تولید کشاورزی 

و امنیت غذایی اقدام شود.
وی یادآور شــد: تاش در جهت کنترل فرســایش و رسوب به خصوص در حوزه 
آبخیز ســدهای میناب، جگین، سرنی، شمیل و نیان در شرایط اقلیمی و جغرافیایی 
هرمزگان، از مهم ترین اقدامات زیربنایی در راستای عمران، آبادانی و پیشرفت استان 

محسوب می شود.
موسوی تاکید کرد: مجموعه فعالیت های آبخیزداری به منظور اعمال مدیریت حوزه 
های آبخیز عاوه بر اهدافی چون حفاظت از عرصه های طبیعی، مهار سیل، کنترل 
فرســایش خاک و جلوگیری از پر شدن سدها و مخازن از رسوبات، مهار روانابها و 
استحصال آب و پایدار سازی منابع آبی چاه ها، چشمه ها و قنات ها به عنوان مهم ترین 
نیاز کشاورزان، مرتعداران، دامداران و دیگر آبخیز نشینان و بهره برداران حوزه های 

آبخیز مدنظر قرار می گیرد.
موســوی ابراز کرد: اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری در سال های گذشته ظرفیت 
های آبخیزداری منطقه را با اهداف فنی و جامع خود هماهنگ کرده و از این ظرفیت 
جهت دستیابی به اهدافی که همان، کنترل فرسایش و رسوب، حفظ و احیای پوشش 
گیاهی، تامین آب کشاورزی، توسعه و تولید پایدار کشاورزی و امنیت غذایی و در 

نهایت عمران و آبادانی منطقه است.
ســال ۹۷ از محل اعتبارات صندوق توســعه ملی افزون بر ۷۰۰ سازه آبخیزداری با 
مشارکت های مردمی در استان هرمزگان ساخته شد که نقش مهمی در حفظ آب و 
خاک داشته است. از مساحت هفت میلیون و ۲۰۰ هزار هکتاری استان هرمزگان، ۶ 
میلیون و ۹۰۰ هزار هکتار جزو عرصه های منابع طبیعی است که یک میلیون و ۸۰ هزار 
هکتار آن جنگل، چهار میلیون و ۹۳ هزار هکتار مرتع و یک میلیون و ۵۶۵ هزار هکتار 

آن را بیابان تشکیل می دهد.

 مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان خبر داد :

سرانه فضای سبز بندرعباس فاصله معناداری
 با استانداردها دارد

اقتصاد کیش- رئیس کمیســیون خدمات شــهری 
شــورای شهر بندرعباس گفت: نرخ سرانه پایین ۷.۵ 
متر مربع فضای سبز شهری بندرعباس با مساحت ۴۳۵ 
هکتاری و فاصله معنی دار نرخ ســرانه فضای سبز با 
کان شهر مشهد ۱۴ متر مربع و استاندارد جهانی آن ۲۵ 

متر مربع جای کار و تأمل بیشتر دارد. 
احمد کناری  نژاد در خصوص انتشار نامه اش به استاندار 
هرمزگان، افزود: با توجه به اســتقرار و رشــد شتابان 
صنعت )مجموعه واحد های صنعتی کوچک، متوسط 
و بــزرگ( در محدوده غرب کان شــهر بندرعباس 
طی سه دهه اخیر و هم افزایی آلایندگی های ناشی از 
فعالیت این صنایع علی الخصوص در زمینه آلودگی هوا 
و همچنین تشدید وضعیت موصوف با تردد متوسط 
ساعتی ۱۶۰۰ خودرو در طول ۱۴ کیلومتر از بندر شهید 
رجایی تا بندر شهید باهنر، زمینه بارگزاری فشار بیشتر بر 

اقلیم کان شهر بندرعباس موجب شده است.
وی ادامــه داد: همچنین شــاخص هــای پایداری و 
سبزینگی شهری، رشد یکجانبه صنعت در جوار کان 

شهر بندرعباس بدون لحاظ مسئولیت های اجتماعی 
صنایع در خصوص محیط زیســت شهری موجب 
کاهش ضریب مطلوبیت محیط زیست انسانی و افت 
شدید شاخص زیست پذیری شهری در محدوده کان 

شهر بندر عباس شده است.
کناری نژاد اضافه کرد: با عنایت بر پاسداری از اصل ۵۰ 
قانون اساسی، بند ۷ الزامات تحقق سند گام دوم انقاب 
در بخش محیط زیست و همچنین پیش بینی صریح 
قانون گذار مبنی بر اختصاص و ایجاد ۲۵ درصد فضای 
سبز در بخش صنعت از یک سو و از سوی دیگر نرخ 
سرانه پایین ۷.۵ متر مربع فضای سبز شهری با مساحت 
۴۳۵ هکتار و فاصله معنی دار نرخ سرانه فضای سبز با 
کان شــهر مشهد ۱۴ متر مربع و استاندارد جهانی آن 
۲۵ متر مربع، نیاز است در راستای منویات مقام معظم 
رهبری در زمینه توسعه فضای سبز و تاکیدات نماینده 
ولی فقیه در استان هرمزگان مبنی بر مشارکت مجدانه 
صنایع در اجرای مسئولیت اجتماعی خود درخواست 

های قابل انجام نیز بررسی و عمل شود.

وی در خصوص درخواست های کمیسیون خدمات 
شــهری شورای شــهر بندرعباس، خاطرنشان کرد: 
مشارکت مجدانه صنایع غرب بندرعباس در توسعه 
و نگهداشــت فضای سبز شهری در داخل کان شهر 
بندرعباس با تاکید بر کاشت و نگهداشت گیاهان مثمر 
و بومی با اتکا بر انسجام سازمانی بین اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان هرمزگان و شهرداری بندرعباس 
ذیــل تفاهم نامــه ۴ جانبه شــهرداری بندرعباس، 
استانداری هرمزگان، اداره کل حفاظت محیط زیست 
هرمزگان و صنایع غرب بندرعباس یکی از مهمترین 

درخواست هایمان است.
رئیس کمیســیون خدمات شــهری شورای شهر 
بندرعبــاس در پایــان گفــت: تصدی توســعه و 
نگهداشــت فضای سبز، زیبا سازی منظر و مبلمان 
مسیر دسترســی محدوده بندر شهید باهنر تا بندر 
شــهید رجایی توســط صنایع غرب کان شــهر 
بندرعباس از دیگر مطالبات جدی شهروندان است 

که می توان آن را عملی کرد.

عضو شورای شهر بندرعباس:


